

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, April 29, 2016 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 29 avril 2016 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

A. Avolonto  
P. Bourdin  
C. Campbell  
B. Connell  
G. Ewen  
F. Garon  
M. Guzmán  
L. Hébert  
D. Ipperciel (Principal)  
M. Jurdjovic  
S. Kirschbaum  
I. Kovács  
S. Langlois  
M.-H. Larochelle (Présidente)

M.-E. Lebel  
N.-G. Martineau  
L. McKinnon  
J. Michaud  
R. Perin  
I. Roberge  
M. Roy  
D. Savard  
B. Singer  
V. Schoof  
U. Viswanathan  
G. Young  
M. Ah Choon  
L. Bartlett

L. Frew  
J. McDonough-Dolmaya  
M. Palamarek  
V. Tomaszewski  
E. Ascencio  
A. Brum  
A. Golijanin  
E. Leahy  
H. Mandouhi  
A. Maillard  
M. Turner  
D. Zaboli

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The following dates for the 2016-2017 academic year were presented and approved:

September 23, 2016  
October 21, 2016  
November 18, 2016  
December 9, 2016  
January 27, 2017  
March 3, 2017  
March 31, 2017  
April 28, 2017

### 2. Minutes of the previous meeting

#### ▪ April 1, 2016

The minutes were approved.

### 1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 40.

Les dates suivantes pour l'année universitaire 2016-2017 sont présentées et approuvées :

23 septembre 2016  
21 octobre 2016  
18 novembre 2016  
9 décembre 2016  
27 janvier 2017  
3 mars 2017  
31 mars 2017  
28 avril 2017

### 2. Procès-verbal de la séance précédente

#### ▪ 1<sup>er</sup> avril 2016

Le procès-verbal est approuvé.

**3. Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

**4. Inquiries and Communications**

There were none.

**5. Principal's Remarks**

The Principal noted the following:

- (1) The appointment of Faculty members for the Departments of Political Science, Sociology, Psychology, and for the new programs in Business Administration and Communication. The one for the Philosophy Department is still pending.
- (2) A new request for funding a new Biology laboratory has been submitted to the Federal Government (Infrastructure Program) and there is hope for a favourable outcome.
- (3) The Principal acknowledged Mario Roy's contribution to Glendon during his tenure as Associate Principal Academic. He recognized Mario Roy's support while praising him on many files, one of which was the AAPR exercise which he had to tackle as incoming Principal in July 2014.

The Principal underlined Mario Roy's hard work and dedication for the past three years during which he helped launch five new programs and acted as Chair for several Departments, including the English Department. He also successfully revamped the course planning process with IT tools and worked on the Academic Integrity issue.

**3. Questions dérivant des procès-verbaux**

Il n'y en a aucune.

**4. Communications et questions diverses**

Il n'y en a aucune.

**5. Remarques du principal**

Le principal note les points suivants :

- (1) Les engagements de professeurs pour le département des sciences politiques, sociologie, psychologie et pour les nouveaux programmes en administration des affaires et en communication. Le poste pour le département de philosophie est toujours en suspens.
- (2) Une nouvelle demande de financement pour un nouveau laboratoire de biologie a été soumise au gouvernement fédéral (programme d'infrastructure) et il y a espoir d'un résultat favorable.
- (3) Le principal reconnaît la contribution de Mario Roy à Glendon durant son mandat en tant que vice-principal aux affaires académiques. Il reconnaît le soutien de Mario Roy tout en le louant sur de nombreux dossiers, dont l'un était l'exercice de AAPR qu'il a dû s'occuper en tant que principal en juillet 2014.

Le principal souligne le travail acharné et le dévouement de Mario Roy lors des trois dernières années au cours desquelles il a contribué au lancement de cinq nouveaux programmes et a servi en tant que directeur dans plusieurs départements, y compris le département d'anglais. Il a également réorganisé avec succès le processus de planification des cours avec des outils informatiques et a travaillé sur la question de l'intégrité académique.

## 6. Reports from Standing Committees

### (a) CASTL

- [Degree Regulation Changes – Psychology](#)

D. Savard presented the proposal and it was **approved**.

- [BBA - EM Lyon Business & Glendon College](#)

D. Savard presented the proposal. Following additional comments made by Mario Roy and Stanislav Kirschbaum, the proposal was **approved**.

### (b) Curriculum Committee

M. Jurdjevic presented the submissions from French Studies, Hispanic Studies, International Studies, Multidisciplinary Studies, Gender & Women Studies and the School of Translation and they were all **approved**.

### (c) Policy, Planning and Nominating Committee

G. Young presented list of candidates for the various Committees of Council and Senate. The following were elected by acclamation.

CASTL: Aimé Avolonto  
PPNC: Aimé Avolonto  
Senate Sub-Committee on Honorary Degree & Ceremonials: Joanna Robinson

Tim Moore was also nominated for Senate APPRC and he agreed.

It was noted that the call for nominations for the position of Vice-Chair of Council will remain open until filled.

## 6. Rapports des comités permanents

### (a) CNAP

- [Changements aux exigences - Psychologie](#)

D. Savard présente la proposition et elle est **approuvée**.

- [BBA - EM Lyon Business & Glendon College](#)

D. Savard présente la proposition. Suite à des commentaires supplémentaires de Mario Roy et Stanislav Kirschbaum, la proposition est **approuvée**.

### (b) Comité des programmes

M. Jurdjevic présente les soumissions des départements suivants : études françaises, études hispaniques, études internationales, études pluridisciplinaires, études des femmes et de genre et école de traduction. Elles sont toutes **approuvées**.

### (c) Comité de direction, planification et mises en candidature

G. Young présente la liste des candidats pour les divers comités du Conseil et du Sénat. Les personnes suivantes sont élues par acclamation.

CNAP : Aimé Avolonto  
DPMC : Aimé Avolonto  
« Senate Sub-Committee on Honorary Degree & Ceremonials » : Joanna Robinson

Tim Moore est aussi nommé pour le comité « APPRC » du Sénat et il est élu par acclamation.

On note que les mises en candidature pour le poste de vice-président du Conseil restera ouvert jusqu'il soit rempli.

## 7. New Business

The Principal introduced the discussion on the creation a "Comité du Collège" and a "Comité pédagogique" for the Language Training Centre for Studies in French by referring to the document approved by Senate for the establishment of the Glendon Language Training Centre for Studies in French in September 2011. He noted that it was stipulated that a College Committee should have been set up to oversee the Centre, and that it had not been in place since his arrival. With regards to the "Comité pédagogique", this was not clearly stated, but could be inferred from the Senat document section on the management of the FSL program content and oversight of tutorials and individual sessions.

Following a discussion during which some members expressed concerns about the integrity and perception of the Centre, the Principal undertook to have a moodle site created to facilitate the collection of faculty perspectives with respect to the issue. He also invited those who which to keep their anonymity to write to him personally.

## 8. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:15 p.m.

## 7. Affaires nouvelles

Le principal introduit la discussion sur la création d'un « Comité du Collège » et un "Comité pédagogique" du Centre de formation linguistique pour les études en français en se référant au document approuvé par le sénat pour la création du Centre de formation linguistique pour les études en français de Glendon en septembre 2011. Il note qu'il était stipulé qu'un comité aurait dû être mis en place pour superviser le Centre, et qu'il n'a pas été fait depuis son arrivée. En ce qui concerne le « Comité pédagogique », cela n'a pas été clairement indiqué, mais pourrait être déduit du document du sénat sur la gestion du contenu du programme de FSL et la supervision des tutorats et des sessions individuelles.

Suite à une discussion au cours de laquelle certains membres expriment leurs inquiétudes au sujet de l'intégrité et de la perception du centre, le principal entreprend de faire créer un site Moodle afin de faciliter la collecte des opinions du corps professoral en ce qui concerne la question. Il invite aussi ceux qui veulent garder leur anonymat à lui écrire personnellement.

## 8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 15.